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MÄRJAMAA VALLAVOLIKOGU 

 

Kultuurikomisjoni koosoleku  

protokoll  
 
Märjamaa                                                                                            04. detsember 2012. a nr 25 

 

Algus kell  15.00 lõpp kell 19.15 

 

Koosolekut juhatas: komisjoni esimees Teet Tomson 

Protokollis: volikogu sekretär Janika Liländer 

 

Koosolekust võtsid osa komisjoni liikmed: Ave Kusmin (lahkus kell 17.50),  Darja Lehtsalu, Kaare 

Tammaru, Kalle Teekivi, Teet Tomson, Tõnu Mesila. 

Puudus: Venno Kornak 

 

Kinnitati alljärgnev PÄEVAKORD: 

1. Mittetulundusliku tegevuse toetamise korra alusel esitatud taotluste läbivaatamine 

2. Muud küsimused 

 

 

Päevakorrapunkt 1  

Mittetulundusliku tegevuse toetamise korra alusel esitatud taotluste läbivaatamine 

 

Noortespordi pearaha 

Taotluse on esitanud MTÜ Raplamaa Rattaklubi, Märjamaa Spordiklubi, orienteerumisklubi Orvand, 

MTÜ Raplamaa jalgpallikool, Gošhin Klubi MTÜ, MTÜ Maadlusklubi Juhan, Tantsuklubi Mustang, 

MTÜ Tantsuklubi Flex. 

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: Teha vallavalitsusele ettepanek jätkata 2013. aastal pearaha maksmist 2012.a tasemel, s.o 120 

eurot iga taotluse esitanud klubi treeningrühmas osaleva Märjamaa valla noorsportlase kohta. 

 

 

Kultuuri ja vabaaja taotlused 

 

Tõdeti, et projektide kirjutamise tase jätab soovida (tegevused lahti kirjutamata, puuduvad 

kalkulatsioonid, hinnapakkumised). 

Kõneldi projektikirjutajate koolitamisvajadusest. 

 

K. Teekivi polnud rahul sellega, et kuigi projektid esitati vallavalitsusse juba 2 kuud tagasi, jäi komisjoni 

liikmetel nendega tutvumiseks aega vaid mõni üksik päev.  Võiks saada natukene pikema aja projektide 

lugemiseks. 

T. Tomson märkis  et  projektide läbivaatamine väga palju aega ei võtnud, sest need olid hästi 

lakoonilised.  

K. Tammaru juhtis tähelepanu volikogu määruses toodud nõuetele - projekti sisukuse, esitamise 

tähtaegade ning menetlustähtaegade kohta. 

K. Tammaru: Esimene tagasisaatja ja puuduste kõrvaldamiseks tähtaja andja on vallas haridus- ja 

kultuurinõunik. 

T. Tomson: Tegelikult peaks meil olema praegu laual vaid need projektid, mis vastasid nõuetele. 

K. Tammaru: Ja olid esitatud õigel ajal.  
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Toimus arutelu. 

 

T. Tomson kõneles põgusalt SA Loodna Vabaajakeskuse nõukogu koosolekul räägitust. Nende koosoleku 

päevakorra esimeseks punktiks oli kultuuritegevuse ümberkorraldamine. Nõukogu liikmete üksmeelne 

soov oli näha ametis kohapealset kultuurikorraldajat. Teises päevakorrapunktis arutasid nad Loodna 

piirkonna projektide rahastamist. Teiste päevakorrapunktide arutelul T. Tomson ja T. Mesila ei osalenud. 

SA nõukogu tegi projektide osas oma ettepanekud ning protokollist on lugeda, et raha, mis on vajalik 

piirkonda kultuuritöö korraldaja palkamiseks, tuleks nende arvates leida muudest allikast kui seda on 

praegune arvestuslik SA toetussumma. Vastasel korral jäävat tegevuste toetamiseks väga väikesed 

summad.  

T. Tomson tutvustas esialgseid arvestusi: Loodna piirkonna kultuuritöö korraldaja palgafondiks kuluks 

8367 eurot, ringijuhtide tasudeks 2767 eurot.  Kui need arvata maha SA kogusummast, s o 16131 eurost, 

siis jagada jääks 4997 eurot. 

T. Mesila juhtis tähelepanu sellele, et Loodna piirkonna projektides on praegu sees ka ringijuhtide tasud.  

K. Teekivi: Valla rahvamajades on ringijuhtide tasu arvestatud üldjuhul  0,1 kohana. Loodnal on 

arvestatud 1,16, mõnel puhul 0,14. 

K. Teekivi soovis teada, millest selline erinevus. 

K. Tammaru: „Kaarekese“ ringijuht Riho Pohla pole üldse 2013.a. projektis ringijuhi tasu küsinud, kuigi 

ka temale on ju igal aastal arvestatud seda sihtasutuse eelarvest. 

Toimus arutelu ringijuhtide tasustamisest. 

T. Mesila: Rahvamajade ringijuhtidel on fikseeritud kuupalk. Loodna piirkonnas seda ei ole. Seal on 

korrutatud tunnitasu ringijuhi poolt antavate tundidega. 

T. Tomson märkis, et ringijuhtide rahvamaja alla tulekul tasustamine ühtlustatakse. 

D. Lehtsalu selgitas, et ringijuhi töö ei seisne ainult konkreetses treeningtunni andmises, vaid ka eeltöös. 

Ringijuhid maksavad oma tegevusele niigi peale.  

K. Teekivi soovis teada, kuidas hakkab olema ringijuhtide transpordi kompensatsiooniga, mida mõnel 

juhul Loodna piirkonna ringijuhtidele praegu makstakse. 

K. Teekivi: Ei tea, et sellist asja kuskil mujal toimuks. Kui, siis maksavad seda ringis osalejad ise oma 

juhendajale.  

K. Tammaru: Keeruline olukord tekib juba ainuüksi sellepärast, et Loodna piirkond on maapiirkond. 

Enamik inimesi ja juhendajaid peavad proovi sõitma kuskilt eemalt.  

T. Tomson ja D. Lehtsalu lisasid, et sama olukord on ka Varbolas, Haimres. 

 

T. Tomson: SA nõukogu volitused praegu kehtisid ja nõukogu tegi oma ettepanekud. 

K. Tammaru: Nõukogu volitused kehtivad ikkagi valla selle eelarvelise raha kohta, mis temale 

vallavolikogu otsustega eraldatud ja kasutada antud on, mitte selle kohta, mida talle pole eraldatudki. 

Volikogu augustikuu otsuses 2013.aasta eelarve piirmäärade kohta ei ole sihtasutusel eelarve ridagi.  

 

T. Tomson: Mõte oli see, et nende nägemus ikkagi kätte saada. Proportsioonide osas. Õige on see, et 

nõukogu otsusest lähevad maha ringijuhtide tasud.  

 

J. Liländer: Volikogu hetkel kehtiva korra järgi on see õige, et Loodna piirkonna projekte vaatab läbi SA 

ning teeb vallavalitsusele nende osas oma ettepanekud. Oluline on see, et ka nende projektid peavad 

vastama samadele tingimustele, mis on esitatud teistele.  Kui vaadata SA projekte, siis valdavalt ei ole 

neile lisatud hinnapakkumisi ning selle järgi saaks enamiku neist n ö kõrvale tõsta. 

T. Tomson: Kas peaksime kõik projektid praegu tagasi lükkama ja ütlema, et esmalt peaks Tõnu (Mesila) 

oma töö ära tegema? 

K. Teekivi ja K. Tammaru vastasid, et tegelikult nii ongi. 

K. Tammaru: Ütlesin kohe alguses, et Tõnu töö on tegemata.  

K. Teekivi lisas, et raske on projekti sisust aru saada kui ei ole mingisuguseidki kalkulatsioone, 

hinnapakkumisi. Ei ole võimalik aru saada, kust need maksumused on võetud. Kui on kirjas, et 

kavatsetakse teha kingitusi, siis võiks olla märgitud kellele ja mis mõeldud on jne.  

K. Tammaru kõneles murest Loodna piirkonna pensionäride aastalõpu peoga: Möödunud aastaks oli tema 

kui SA juhataja kirjutatud projekt, kuid seda ei viidud ellu (toimus SA juhataja vahetus 

 

 

T. Tomson märkis, et n ö mõtteliselt SA-le 2013.a planeeritud raha jaotus külaliikumise, spordi ja 

kultuuri vahel ei ole veel paigas. SA nõukogu praeguse jaotuse põhjal on proportsioonid paigast ära 
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(märkimisväärselt suure osa saaks endale külaliikumine, kuna külaliikumise taotlused on järgmiseks 

aastaks mahult kõige suuremad). 

T. Mesila sellega ei nõustunud, leides, et SA piirkonnas tehtavad üritused ongi enamjaolt just 

külaliikumise üritused.  

K. Tammaru oli seisukohal, et esmalt tuleb eraldada SA summast Märjamaa rahvamaja eelarvesse lisatav 

raha, s.o Loodna piirkonna kultuuritöökorraldaja ning sealse piirkonna ringijuhtide palgad. Ülejäänu 

läheks jagamisele projektide vahel. 

T. Tomson: Ehk siis jagamisele läheb 4997 €. 

Toimus keskustelu. 

T. Tomson: Mõtlesin nii, et kui on selgunud täpne summa, palju palkade mahaarvamise järgselt raha jääb, 

siis arvestaks küll nõukogu ettepanekus tehtud proportsioone, kuid raha jagaks ikkagi olemasoleva 

summa piires. 

 

Otsustati: Loodna piirkonna projektitaotluste rahastamise otsustamiseks tuleb esmalt arvestada välja  

Loodna piirkonna kultuuritöökorraldaja ja ringijuhtide palgafond ning lahutada see SA-le planeeritud 

toetusest. Seejärel, allesjääva summa piires, arvestades võimalusel SA nõukogu ettepanekus toodud  

proportsioone, otsustada igale projektile antav toetussumma. 

 

T. Tomson andis teada, et SA nõukogu soov oli, et tulevane piirkonna kultuuritöö korraldaja võetaks 

Märjamaa rahvamajja tööle konkursi korras.  

 

Asuti läbi vaatama muid projekte. 

 

Märkus: K. Teekivi taandas ennast projektide arutelult ja otsustamiselt, millele ta ettevõtjana oli esitanud 

transporditeenuse hinnapakkumised ning MTÜ MEPÜ projektide arutelult ja otsustamiselt. 

D. Lehtsalu taandas ennast projektide nr 40 ja 44 arutelult ja otsustamiselt. 

 

T. Tomson: Kultuurikomisjonil on jagada ca 16 000 €. Taotlusi on kokku ca 24 000 euro eest. 

 

T. Tomson: Kas me võtame ja vaatame igat projekti, et kas ta vastab meie korrale või me tuleme varsti 

jälle kokku ning Tõnu (Mesila) on selleks ajaks kõrvale lükanud need, mis ei vasta nõuetele?  

 

Toimus arutelu.  

Otsustati: Vaadata läbi ja hinnata kõik esitatud projektid. 

 

Otsustati: Teha vallavalitsusele ettepanek järgmiseks jaotuseks: 

Jrk 
nr Taotleja 

Projekti 
nimi/märksõna Projekt Taotlus 

Komisjon
i otsus 

Toetuse sihtsuunitlus/     
märkused 

1 
EELK Märjamaa 
Kogudus Kaasulad 950 700 180 kaasula (1 komplekt) 

2 
EELK Märjamaa 
Kogudus Piiblilood lastele 190 95 95 

käsitöömaterjalid (50), 
meened (45) 

3 
EELK Märjamaa 
Kogudus Teeliste kirikud 220 120 100 trükised tunnustuseks 

4 
Eesti Kirikute 
Nõukogu Teeliste kirikud 14500 64 64 osamaks projektis 

5 Inga Kangur 
Märjamaa line-tants 
10 800 440 200 

koolituspäeva 
korraldus  

6 Iris Haiba 
VIII koolinoorte 
rahvatantsufestival 960,86 492,86 300 transport 

7 Iris Haiba 

K. Andesalu 
tantsurühmad 
Tšehhimaale 6450 4500 2000 transport 

8 Lilli Teesalu 
Seeniorite 
folklooripäev 430 300 100 meened 

9 
Luiskajad/ Iris 
Haiba pastlad 111 72 72 pastlad (2x36.-) 
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10 Merje Sale 
Segakoor Ceres 
hooaeg 990 350 150 

hääleseade (100)+ 
paljunduskulud (50) 

11 Milja Sale 
5. luulekogu "Elu 
mõte" 242 177 0  käsikiri puudub 

12 
MTÜ Haimre 
Kultuuriselts Eevi Jaago 80 200 100 100 fotod, kohvilaud 

13 
MTÜ Haimre 
Kultuuriselts 

Valla näitlejate 
Külalava 260 100 100 fotod, kohvilaud 

14 
MTÜ Märjamaa 
Kultuuriselts 

Laste 
muusikainstrumendid 1458 147 147 KOP projekti omaosalus 

15 
MTÜ Segakoor 
Rello 

XIX võistulaulmine 
Tuljak 542 492 492 transport 

16 
MTÜ Segakoor 
Rello 

Veneetsia 
koorifestival 14619 1500 750 transport , lennupiletid 

37 
MTÜ Segakoor 
Rello 

Raplamaa laulu- ja 
tantsupidu 91 70 0 

Kaetakse eelarvest 
ülevallaliste ürituste 
realt 

38 MTÜ Wäega Wärk 
Märjamaa Rahvamaja 
käsitööring 1054,72 500 135 materjalid 

39 MTÜ Wäega Wärk jõhvsaag 440,9 400 400 vibro-jõhvsaag 

40 

Märjamaa 
Kultuurikoda/   
Darja Lehtsalu 

Tantsurühma Teeled 
ja Tootsid riietus 760 600 600 

pastlad (8 x 36.- + 8 x 
39.-) 

41 

Märjamaa 
Kultuurikoda/ Ene 
Klaus 

IX Kohtla-Nõmme 
Talvised Tuhamäed 1344,65 669,65 200 transport 

42 

Märjamaa 
Kultuurikoda/ Ene 
Klaus 

Märjamaa 
puhkpilliorkester 196 136 136 

noodikomplekt (100.-), 
ühingu liikmemaks 
(36.-) 

43 

Märjamaa 
Kultuurikoda/ Ene 
Klaus 

1.-2. kl tantsurühma 
vööd 360 240 240 vööd (8x30.-) 

44 

Märjamaa 
Kultuurikoda/Ene 
Klaus 

1.-4. kl tantsurühma 
poiste riided 480 368 368 

püksid (8x22.-), vestid 
(8x24.-) 

46 

Märjamaa 
Kultuurikoda/ 
Tiina Kokemägi 

Tantsuka 
esinemisriided 1194 234 234 6 paari pastlaid 

49 

Märjamaa 
Kultuurikoda/ 
Tiina Kokemägi 

6.-9. kl tantsurühma 
esinemisriietus 278 158 158 4 liistikut 

50 

Märjamaa 
Pensionäride 
Ühendus 

jõulukontserdid 
kirikutes 195 160 100 transpordiks 

51 

Märjamaa 
Pensionäride 
Ühendus VI nunnukonkurss 915 100 100 

degusteerimine, 
kontserdi esinejatele 
maius ja lilled 

52 

Märjamaa 
Pensionäride 
Ühendus 

Linna ja maa eakate 
ühenduste 
ühistegevuse 
arendamine 220 150 100 transpordiks 

53 Paula/ Inga Laurits 
Naiskoor Paula 
esinemised 709,2 500 300 Põlva transpordiks 
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54 
Seltsing Hopsani/ 
Liina Karotamm 

Hopsani meeste 
kuued ja naiste vööd 5049,32 4699,32 350 vööd 

55 
Seltsing Pihlaka 2/ 
Maiu Linnamägi Kontserdid MKK-s 440 340 340 

2 kontserti/ võimalusel 
korraldada rahvamajas 

56 
Seltsing Pihlaka 2/ 
Maiu Linnamägi 

koostöö Tarmo 
Johannesega 200 175 175 kursuse maksumus 

57 Valgu Külaselts 
Eakate kollektiivide 
väljasõit-esinemine 220 180 120 

transport/ leping 
sõlmida pärast 
äriregistrile 
majandusaasta 
aruande (2011) 
esitamist 

58 Valgu Külaselts Näitering M.O.T.T. 450 210 210 

festivali osamaks, 
kostüümid, 
bürookulud/ leping 
sõlmida pärast 
äriregistrile 
majandusaasta 
aruande (2011) 
esitamist 

59 Valgu Külaselts 
Eakate segakoori 
esinemisriietus 320 192 192 

riietuse uuendamine/ 
leping sõlmida pärast 
äriregistrile 
majandusaasta 
aruande (2011) 
esitamist  

60 Valgu Külaselts 
Naiskoor Lootuse 
esinemisriided 496 304 300 

sõbad 16 tk / leping 
sõlmida pärast 
äriregistrile 
majandusaasta 
aruande (2011) 
esitamist 

61 
Varbola Huvikoda 
MTÜ 

Eakate 
rahvatantsurühm 
Kanarbik  160 160 160 

transport/  leping 
sõlmida pärast 
äriregistrile 
majandusaasta 
aruande (2011) 
esitamist 

62 Varbola KHS 
Piirkonna laste 
lauluvõistlus 280 250 100 

auhinnad/ leping 
sõlmida pärast 
äriregistrile 
majandusaasta 
aruande (2010 ja 2011) 
esitamist 

63 Varbola KHS 
Heategevuslik 
mälestuskontsert 390 330 125 

kontserdi 
korraldamiseks/ leping 
sõlmida pärast 
äriregistrile 
majandusaasta 
aruande (2010 ja 2011) 
esitamist 
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64 Varbola KHS Varbola Puu 2013 9094 2000 800 

helitehnika ja 
ansambel/ leping 
sõlmida pärast 
äriregistrile 
majandusaasta 
aruande (2010 ja 2011) 
esitamist 

65 MTÜ MEPÜ Õppereis Pärnumaale 828 600 400 transport 

66 MTÜ MEPÜ 
Majandusalased 
teabeõhtud 460 400 360 lektori tasu + transport 

67 MTÜ MEPÜ 
Ettevõtjate 
tervisepäev 600 400 400 koolituspäev 

68 

Rapla 
Kirikumuusika 
Festival 

XI Rapla 
Kirikumuusika festival 36400 255 200 Kontsert Velise kirikus 

69 Jane Hainsalu Midrimaa tuluüritus 1118 408 200  

70 
Rahvusooper 
Estonia (E.Aviste) OPERAtsioon VOX 204 204 204 

Egert Aviste 
transpordikulud 

        
25042,83 

 
12557 

   
 

Jääk kultuuri- ja vabaaja reservfondi 4167 eurot. 

 

Arutati laulu- ja tantsupeo transpordi kulude katmisest. 

 

Otsustati: Kõikide kollektiivide sõidukulud Rapla maakonna laulu- ja tantsupeole kaetakse valla 

eelarvest ülevallaliste ürituste realt. 

 

D. Lehtsalu ja K. Tammaru soovisid teada, kas ülevallaliste ürituste realt finantseeritakse ka memme-

taadi peo transport. 

T. Mesila vastas, et eelkõige on see mõeldud Raplamaa laulu- ja tantsupeo transpordiks. Kui raha jagub, 

siis saab ka memme-taadi peo transpordi sealt katta. 

 

D. Lehtsalu ja K. Tammaru arvasid, et ülevallaliste ürituste reale tuleks iga-aastaselt planeerida ka 

kollektiivide transpordikulud memme-taadi peole. 

 

 

Päevakorrapunkt 2 

Muud küsimused 

 

*T. Mesila tutvustas vallavalitsuse ettepanekut 2012.a projektitoetuste kasutamata jäägi  kasutamise 

kohta. 

Toimus arutelu. 

 

Otsustati: Projektitoetuste 2012.a kasutamata jääk viia ülemineva assigneeringuna 2013. aastasse.  

T. Tomson esitab vallavalitsusele vastava taotluse. 

 

 

* K. Teekivi kõneles Soome Sauvo valla kultuurielu korraldusest. K. Teekivi käis seal koos Kehtna valla 

kultuurasutuste juhtidega.     

 

 

 

Teet Tomson                                                                              Janika Liländer 

Koosoleku juhataja                                                                    Protokollija 

 

 


